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Tandplejens MED-udvalg vil gerne afgive dette høringssvar til forslaget om en årlig besparelse i 
Tandplejen på 700.000 kr. fra 2015:

MED-udvalget anerkender naturligvis, at det faldende børnetal har en direkte indvirkning på antallet af 
patienter i Tandplejen. Vi har dog endnu ikke - økonomisk set - mærket faldet i børnetallet, hvilket 
sandsynligvis skyldes, at det for år tilbage blev forbudt at anvende sølvamalgam, og det tager ca. 1½ gang 
så lang tid at lave en plastfyldning. Dette slår jo også igennem på regningerne på børn i privat praksis, hvor 
en stor fyldning nu typisk koster 1.100 kr i plast mod ca. 550 kr. i sølvamalgam. 

Den 1. januar 2014 stoppede den ene af de to privat praktiserende tandlæger, som Varde Kommune har 
aftale med om en del af tandplejen for de 0-15 årige. Over 90 % af patienterne fra denne praksis valgte 
efterfølgende at flytte til den kommunale kllinik. Den udgift, som derved ikke skal betales ud af Tandplejens 
budget estimeres til at være ca 700.000 kr. årligt.

Med en reduktion i budgettet på 700.000 kr. kan Tandplejen derfor undgå en personalereduktion på 
klinikken på Lerpøtvej, men patienterne vil blive indkaldt med intervaller, der er lidt længere. 

En reduktion i budgettet fra 2015 vil også betyde, at vi vælger at udskyde nogle investeringer.  

Ved sammenlægningen af Tandplejen i 2012 medtog vi alt brugbart udstyr inkl. røntgenapparater, 
tandlægestole og units (det ”møbel” som bla. boremaskinerne hænger på), og som fortløbende skal 
udskiftes. 

Tandplejens MED-udvalg har en sikker forventning om, at de midler, som vi  - på baggrund af besparelsen  
vælger ikke at anvende i 2014 - ikke bliver berørt, da de er vores sikkerhed for, at vi kan køre sikker drift, 
hvis noget af vores ret bekostelige udstyr pludselig skal udskiftes før forventet.

Varde, den 18. september 2014
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